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ZÖLDBE BORULNAK MATOL A CSONGRÁD MEGYEI EGESZSEGUGYIINTEZMENYEK 

A klinikusok is éheznek 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Zöld zászlót tűznek ki mától a 
makói és a szentesi kórházra 
is,, a dolgozók pedig zöld sza-

Támogatják a rektorok is. 
Nyilatkozatot adott ki a 4 egye-
temi klinikai központ katasztró-
faközeli állapotáról, és a de-
monstráció támogatásáról hét-
főn a Magyar Rektori Konferecia 
elnöke, Szabó Gábor is. Az SZTE 
rektora - a szervezet nevében 
- részletesen kifejti: a hazai be-
tegellátás csúcsintézményeit és 
ezzel együtt az egyetemeket is 
lehetetlen helyzetbe hozta az 
alacsony egészségügyi finanszí-
rozás. A klinikai központok már 
felélték a tartalékaikat. Ha sür-
gősen nem változik a helyzet, 
nemcsak a betegellátás romlik 
le, az alacsony finanszírozás 
drámai hatással lesz a hazai or-
vosképzésre, az egyetemek 
nemzetközi hírnevére és a nem-
zetgazdaságra is. Emellett ve-
szélybe kerülhetnek az uniós 
fejlesztési projektek is - hiszen 
nem lesz hozzájuk kellő önerő. 

lagot viselnek. Számításaik 
szerint a makói kórháznak ha-
vi 30, a szentesinek havi 50 
millió forinttal jut így keve-
sebb. Baráth Lajos, a két kór-
ház főigazgatója - aki múlt 
héten bejelentette, hogy éh-
ségsztrájkra is kész az ügy ér-
dekében - szerint meg kell 
kapnia az ágazatnak a koráb-
ban zárolt 13,5 milliárd forin-
tot, és további 12 milliárd fo-

Ők is kitűzték. Kovács Kálmán alelnök és Martonosi György frakcióvezető is kapott szalagot Varga Mártától 
a megyei közgyűlésen. FOTÓ: MlSKOLCZl RÓBERT 

rint pluszpénzre is szükség 
van év végéig. A tiltakozást a 
két intézményt fenntartó me-
gyei önkormányzat elnöke, 
Magyar Anna is támogatásáról 
biztosította. 

Szolidaritást vállalnak a 
többi egészségügyi intéz-
ménnyel a kisteleki rendelő-
intézet dolgozói is, akik szin-
tén zöld szalagot viselnek má-
tól, és ennek okairól is tájé-
koztatják a betegeket - mond-
ta el Simon Sándor ügyvezető 
igazgató. 

- Ha valaki, akkor én tu-
dom, mit jelent a küzdelem a 
kórházért - utalt az elmúlt két 
és fél év eseményeire Kallai 

Árpád. Az általa irányított vá-
sárhelyi Erzsébet-kórház aktív 
ágyainak számát a harmadára 
csökkentették 2007 elején, a 
döntésről viszont nemrég ki-
derült, hogy alkotmányelle-
nes. Kallai a jelenlegi helyzet-
tel kapcsolatban azt mondta: 
bárki bármilyen - akár szélső-
séges - eszközzel tiltakozik, 
nagyon fontos, hogy azt az 
emberekért tegye. Most 
ugyanis a minisztériummal 
való megegyezés hiányában a 
betegek kerülnek kiszolgálta-
tott helyzetbe, ezt pedig nem 
szabad hagyni. Hogy ő maga 
és kórháza miben vesz részt, 
csak az utolsó pillanatban 

Demonstációs menetrend. Szeptember 16-án adtak ki közös állás-
foglalást a legnagyobb egészségügyi szervezetek, hogy szeptember 
24-étől az intézmények zöld zászlóval, a dolgozók zöld szalaggal tilta-
koznak, október 7-étől a kórházvezetők önkéntes éhségsztrájkba kez-
denek, október 14-étől pedig - az anyagi források szűkösségétől füg-
gően - korlátozzák az ellátást, ha a minisztérium nem vonja vissza a 
finanszírozási tervezetet. 

Z ö l d szalag 
a k é p v i s e l ő k ö n 

Mielőtt elkezdődött volna a 
rendkívüli ülés tegnap a me-
gyeházán, Varga Márta, az el-
nök asszony személyi titkára 
egy ízlésesen feldíszített 
üvegtálat vitt oda a többségi 
frakcióhoz. Minden jobboldali 
megyei képviselő vett belőle 
szalagot, fel is tűzték, kinyil-
vánítva: nem értenek egyet az 
új egészségügyi finanszírozás 
bevezetésével. 

dönti majd el, így lapzártán-
kig nem tudtuk meg, kitűzik-e 
a zöld zászlót ma reggel Vá-
sárhelyen. 

Kerestük tegnap Bálint 
Beatrixot, a deszki szakkórház 
vezetőjét is, hogy - a másik 
két megyei fenntartású kór-
házhoz hasonlóan - kiteszik-e 
mától a zöld zászlót erre az in-
tézményre is, de erről tegnap 
nem tudott nyilatkozni. 

Lányberúgás 
' - ö l GONDA ZSUZSANNA 

gonda.zsuzsanna@delmagyar.hu 

„Én már okádtam le az egyik haveromat, és tök tapinta-
tos volt, ugyanis nem vette észre." Az élménybeszámolót 
egy internetes fórumból idéztem, amelynek témája: sza-
bad-e a lányoknak inni. A hozzászólások egy része (fiúk) 
szerint igen, mert akkor könnyebb összejönni velük, a 
másik része (lányok) szerint is, mert na nehogy már ne. 

Tágabb körben mégsem ennyire egyöntetű az örven-
dezés a vedelő nők körül, egyszerűen mert nekünk, 
nőknek nem illik, vagy mert a társadalom még nem elég 
érett a részeg nők tömegére - megítélés kérdése. A ré-
szeg férfi más, az előfordul. Férfiprivilégium ez, akár a 
hűtlenség, a káromkodás, az üvegből ivás. Elidegenít-

hetetlen jog, mint az 
9 9 Nőknek nem áiivapisiiés. 
elegáns töményt inni, A z t akarom-e ezzel 
kivétel a vacsora Z m t t ^ ' 
Utáni Baileys. hol-egyenjogúságot 

követelve minden nő? 
Nem. Inkább azt, hogy a stresszoldásnak, a bizonyta-
lanság pillanatokra való leküzdésének Magyarországon 
elfogadott módja az ivás. Témának is gyakori, olyan, 
mint az angoloknál az időjárás, mindig lehet róla be-
szélni. Számtalan hétfői csevej indul ezzel: a hétvégén 
úgy berúgtam. A beszélgetőtárs szocializációjától függ, 
hogy számára ez irigylésre méltó, vagy inkább ciki. 

Persze feszültséglevezetésnek a jóga jobb (szebb?), 
mint a sörözés, csak macerásabb. A főzés is beválhat, 
de azt nem kell mindig. Esetleg a kutyasimogatás, de a 
kutyával nem lehet közben táncolni. Ott van még a rela-
xálás, bár a gyertyafényben kádban fürdés nem biztos, 
hogy olyan hatékonyan feledteti a gondokat, mint há-
rom feles mézes szederpálinka. De mit is beszélek, nők-
nek nem elegáns töményt inni, kivétel a vacsora utáni 
Baileys, esetleg konyak. Arab országokban vagy a Tá-
vol-Keleten még ezt sem. 

Nálunk a nőknek persze nem tilos az alkohol, de a 
társadalom jobban elvárja, hogy mértéket tartsunk. Az 
egyenlőség nevében nem a részeg asszonyok rehabili-
tálását kívánom, hanem a csúnyán elázott férfiak 
ugyanakkora megvetéssel sujtását. 

És vonatkozzon mindez az ő közös ellenségükre is, 
arra a vendégre, aki semmit nem iszik a buliban, csak 
fényképez. Másnap pedig olyanoknak mutogatja a ké-
peket, akik ott sem voltak. 

A MEGYE MUNKÁT AD NYÍREGYHÁZA KORÁBBI POLGÁRMESTERÉNEK 

Újra leváltaná az elnök 
az emlékpark igazgatóját 

; A hirdetésben feltüntetett indulóárak a következő felszereltségekre érvényesek: Navara: 2 5dCI FE. Cabstar 2.5dCi hosszú alváz. Primastar 2.0dCi Contort LE. A képek 
iflusztrációk. Az ajánlat 2009. augusztus 154ŐI szeptember 304g vagy a készlet erejéig érvényes. A tájékoztatás nem teljes körű, részletek márkakereskedésünkben 
Végyes átlagfogyasztás (1/100 km): Navara: 9.1-10Z Cabstar 7,9; Piimaslar: 7,7-8,6; C02-kibocsátás (g/km): Navara: 245-267. Cabstar 214: Prmastar 205-228. 

Ismét le akarja váltani az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti Emlék-
park Kft. igazgatóját a megyei közgyűlés elnöke. A végső döntést 
november 2-án a cég taggyűlése hozza meg. A baloldal szerint 
most nem lenne szabad ilyen határozatot hozni. 

SZEGED 
BAKOS ANDRÁS 

22 igennel, 1 nem és 6 tartózko-
dás mellett megszavazta a me-
gyei közgyűlés tegnap azt a 
költségvetés-módosítást, ame-
lyet legutóbb, a szeptember 3-i 
rendes ülésen nem sikerült el-
fogadni. Részben emiatt kellett 
ismét összehívni a képviselő-
ket, akik zárt ülést is tartottak. 
Ezzel kapcsolatban Kozma Jó-

zsef, az ellenzékben lévő 
MSZP-SZDSZ-frakció vezetője 
közölte azt, amit Magyar Anna 
elnök nem: a közgyűlés a csu-
kott ajtó mögött tudomásul vet-
te az elnök döntését, miszerint 
kezdeményezte az ÓNTE Kft. 
ügyvezető igazgatójának, Hor-
váth Gábornak a visszahívását. 

Kozma azt nyilatkozta, az 
ellenzék tudomásul veszi, 
hogy az elnök és a park veze-
tője nem tud együtt dolgozni. 
Mégse szerencsés ilyen dön-
tést hozni akkor, amikor az 
igazgatóra fontos szerep há-

rul, hiszen a parkban épp 
most indul egy 600 millió fo-
rintos beruházás. 

Az ülés után megkérdeztük 
Magyar Annát, miért kezdemé-
nyezte Horváth Gábor visszahí-
vását. Az elnök azt mondta, mi-
vel a döntés zárt ülésen szüle-
tett, nem kívánja kommentálni. 

Az igazgató személyéről no-
vember 2-án, a kft. taggyűlésén 
születik döntés. A résztvevők 
szavazata tulajdoni hányaduk 

arányában esik 
latba, és a me-
gye a többségi 
tulajdonos - a 
szabályok sze-
rint azonban 

legalább még egy voks kell ah-
hoz, hogy az önkormányzat el-
nökének szándéka érvényesül-
jön. Magyar Anna hónapokkal 
korábban már kezdeményezte 
az igazgató menesztését, de ak-
kor a taggyűlés erről nem sza-
vazhatott, mert a javaslatot nem 
kapták meg a tagok időben. 

Szintén zárt ülésen döntötte 
el a közgyűlés, hogy a kft. felü-
gyelőbizottságába Mádi Zoltánt 
javasolja új tagnak 2012. május 
31-éig. Mádi Nyíregyháza első 
szabadon választott polgár-
mestere volt a Fidesz színeiben. 

91 Az ellenzék tudomásul veszi, 
hogy az elnök és a park vezetője 
nem tud együtt dolgozni. 
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Horváth Gábor Budapesten 
hétfőn lapunk kérésére megmu-
tatta a Feszty-körképről készí-
tett metszetet. Aznap együtt tá-
jékoztatták a sajtót Magyar Anná-
v a l . A SZERZŐ FELVÉTELE 

Online 
interjú 
az S Z D S Z 
elnökével 
SZEGED. A delmagyar.hu ven-
dége lesz ma délután 2 órától a 
Szabad Demokraták Szövetsé-
gének két hónapja megválasz-
tott elnöke, Retkes Attila, akit 
elnöki terveiről éppúgy kérdez-
hetik, mint arról, bejut-e a párt 
2010-ben a Parlamentbe. Vár-
juk olvasóink kérdéseit az in-
terju@delmagyar.hu e-mail cí-
men vagy honlapunkon, a hír-
hez tartozó hozzászólásként is. 
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3,5 milliárd a f ü r d ő 
harmadik ü t e m e 
SZEGED. Eredményt hirdettek 
az újszegedi fürdő újabb üte-
mének közbeszerzési pályáza-
tán, amit a Ligetfürdő Kft. írt 
ki. Nettó 3,5 milliárd forintos 
ajánlattal a háromtagú Sze-
ged-Fürdő 2. konzorcium nyer-
te el a Napfényfürdő Aquapo-
lis fejlesztésének harmadik 
ütemére kiírt nyílt közbeszer-
zést - áll a Közbeszerzési Érte-
sítőben. 

A feladat szerkezetkész, új, 
korszerű fürdőépület tovább-
építése - sportolási, well-

ness- és egészségügyi szolgál-
tatásokat biztosító részlegek-
kel. A munkálatok során öltö-
zőt, szolgáltatóépületeket és 
belső gépkocsiparkolókat is 
építeni kell összesen bruttó 
26,5 ezer négyzetméter terü-
lettel. A két ajánlattevő közül 
a Szeged-Fürdő 2. konzorcium 
lett a nyertes, amelynek tag-
jai: a Sky-Builder Építőipari 
Zrt., a Szeviép Zrt., valamint a 
Ferroép Zrt. Ugyanez a kon-
zorcium építette a beruházás 
2. ütemét is. 
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